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§ 47/23 

Mötets öppnande 
Roland Junerud (S) öppnar mötet och hälsar alla välkomna. 
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§ 48/23 

Närvarande 
Sekreterare Anna Torstensson tar närvaro. Då den första kallelsen innehöll felaktig starttid för vårt 
sammanträde och inte alla hade tagit del av nytt utskick av justerad tid så togs närvaron i 
omgångar.  
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§ 49/23 

Val av justerare 
Monica Andersson blir vald till justerare för KPR. 

Ingrid Ekman blir vald till justerare för KRF 
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§ 50/23 

Fastställande av dagordning och eventuellt övriga frågor 
Dagordningen fastställs enligt utskick. 

En övrig fråga som inkommit är att Demensföreningen önskar få ta del av arbetsbeskrivning för 
äldrelots samt anhörigsamordnare. Arbetsbeskrivningen kommer att mailas ut i samband med 
protokollet. 

Helena Göransson (L),önskar lämna information om vad som är på gång i Socialnämnden. 

Frågor som också inkommit från PRO via mail är:  

 

För PRO Samrådsgrupp ställer jag dessa frågor som vi önskar få svar på. 

 

1: Justering av ett totalt felaktigt protokoll från KPR den 2023-10-19. 

En felaktig bild ges av PRO:s pensionärsföreningar genom den sammanblandning 
som skett av föreningarna i Ösmo och Nynäshamn. Som medlemsantalet, inom PRO 
Samrådsgrupp Nynäshamn – vi är totalt 250 + 730 medlemmar – alltså 980 stycken! 
Att våra aktiviteter också blandades ihop ger också en felaktig bild av alla våra 
tillfällen för dessa medlemmar att träffas. Solveig Lundstedt har till KPR skickat in en 
redogörelse för Nynäshamns egna aktiviteter för hösten 2023 med startdatum från 
senaste KPR-mötet. Ösmo har skickat in sitt Aktivitetsprogram. Önskar få dessa 
bifogade till protokollet. Det sades även att denna punkt – information från 
föreningarna skulle finnas med på dagordningen framöver – så är det inte på 
nästkommande möte! 

2: Övergångsställe i Ösmo vid Sara Carolina Torg. 

Det finns en nyanlagd trottoar utmed Nyblevägen mellan busstorget och Ösmo 
centrum. Bra! Men det saknas ett övergångsställe från torget till trottoaren! Idag 
trängs kollektivresenärerna med bilar och bussar för att komma över till denna 
trottoar. Finns det inget övergångsställe finns det heller ingen skyldighet för bilar att 
stanna och släppa fram gångtrafikanter vilket gör dagens passage farlig för båda 
sidor! En enkel åtgärd för att rädda liv. 

3: Belysning på kommunens mark Nynäshamn. 

Infarten till kyrkan är på kvällstid helt svart! Stora stenar och smal infart och utfart till 
och från bilparkeringen med höga kantstenar. Barn och vuxna befinner sig även 
under kvällstid på väg till och från Församlingshemmet och måste då passera den av 
kommunen ägda parkeringen. Den parkbelysning som idag finns täcker inte alls 
infarten eller den tvära utfart som finns där. 
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4: Broddar till de över 65+ 

Många kommuner i detta land skänker sina medborgare broddar för att minska risken 
för halkolyckor bland de äldre nu i vintertider. En billig investering att jämföra med 
kostnader för sjukhusvård och efter hemkomsten hjälp av hemtjänsten i kommunen. 
Med tanke på den undermåliga halkbekämpningen vi har här i kommunen borde 
detta vara en billig investering med tanke på kostnaden för snöröjningsmaskiner eller 
kostnad för inhyrd personal utifrån som ska göra arbetet. Också med aspekten av de 
problem som finns när det gäller hemtjänsten här i Nynäshamn så skulle detta vara 
en för kommunen ekonomisk fördel. 

5: Samlingslokaler 

Hur tänker kommunen framåt med frågan om samlingslokaler för oss äldre? Vi 
behöver ha lokaler för 70 – 130 personer någon gång i månaden – till rimliga 
hyreskostnader. Vad händer med de tomma byggnader som finns – till ex Viakyrkan, 
före detta Missionskyrkan? Har kommunen någon bevakning över vad som sker med 
den? Om kommunen kan stå för ett ungdomens hus – varför inte ett hus för oss 
äldre? 

 

 

 

6: Föreningsbidrag. 

Hur kommer de nya reglerna för ansökan av föreningsbidrag påverka oss ideella 
föreningar som arbetar med de äldres sociala träffpunkter?  Vilka bidrag kan vi 
föreningar söka från kommunen för att försöka få fler att komma ut och bryta den 
ensamhet som sägs hota de ensamstående? Vad och vilka gäller? Finns det någon 
sammanställning som lätt beskriver hur och när ansökan om bidrag kan ske? 
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7: Närtrafiken. 

Idag finns en väldigt okänd turlista för närtrafiken i Nynäshamn. Ingen vet egentligen 
vad som gäller. Några åker gratis andra med SL-kort och en tredje med färdtjänst – 
vad gäller? Att det är en beställningstrafik är känt men det finns inga klara besked om 
vem som svarar när man ringer – är det färdtjänstcentralen eller närtrafiken? Vi som 
har sett pappret med hållplatser och på-och avstigningsplatser ställer sig genast 
frågan – slutar Nynäshamn vid Jakobs torg? Varför går inte trafiken över Kullstabron? 
Varför kan jag inte åka den till Kyrkogården? Kommer den att ändras nu när stadens 
billigaste matkedja har flyttat ut från centrala Nynäshamn? När kommer en 
uppgradering av turlistan där vi äldre, liksom förra gången, kan få vara med och 
tycka till om lämpliga platser den borde/bör passera? 
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§ 51/23 

Föregående protokoll 
Det finns några punkter/frågor som bordlagts till idag. En del är inaktuella och andra kan eventuellt 
besvaras på nästa sammanträde. (Se punkt övriga frågor för information) 
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§ 52/23 

Uppföljning balanslistan 
Uppföljning av balanslistan bordläggs till nästa sammanträde.   
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§ 53/23 

Presentation av MAS, medicinskt ansvarig sjuksköterska 
Kerstin Pettersson, tillförordnad mediciniskt ansvarig sjuksköterska, (MAS) presenterar sig och 
informerar om att hon från i oktober 2023 är tillförordnad MAS till den 27 april 2024.  

Det är reglerat i hälso- och sjukvårdslagen att det ska finnas en medicinskt ansvarig sjuksköterska i 
kommunen. Kommunen är ansvarig för att bedriva hälso- och sjukvård på särskilda boenden för 
äldre, på korttidsboende för äldre, på dagverksamhet, och inom funktionsstöd.  

Hennes arbetsuppgifter är att säkerställa att patientsäkerheten kan upprätthållas, att skapa riktlinjer 
för hälso- och sjukvården och att se till att rutiner skrivs och efterlevs.  

Arbetet innebär också att göra uppföljningar, skriva patientsäkerhetsberättelse och se till att 
kvaliteten upprätthålls. Att göra anmälan till Inspektionen för Vård och Omsorg (IVO) om det 
föreligger en vårdskada, en så kallad Lex Maria.  

Medicinskt ansvarig sjuksköterskas arbetsuppgifter är reglerade i Hälso- och sjukvårdsförordningen. 
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§ 54/23 

Besök av Region Närtrafik 
Christian Corbal, affärsförvaltare, Trafikavdelningen Färdtjänst Region Närtrafik informerar om och 
presenterar sitt uppdrag. Presentationen bifogas i samband med utskick av protokollet. 
 
Som svar på frågan vart resenären ska vända sig ifall deras beställning inte kommer, så är det detta 
nummer de ska ringa: 08-720 80 10, dvs. till samma nummer där du har beställt din resa. 
 
Rådens medlemmar önskar att det på kommunen fanns en kontaktperson för närtrafiken, förslagsvis 
äldrelotsen. Rådet önskar få besked om det skulle kunna fungera så på nästa sammanträde.  
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§ 55/23 

Övriga frågor 
En övrig fråga som inkommit är att Demensföreningen önskar få ta del av arbetsbeskrivning för 
äldrelots samt anhörigsamordnare. Arbetsbeskrivningen kommer att bifogas i samband med utskick 
av protokollet. 

 

Frågor som också inkommit från PRO via mail är:  

 

För PRO Samrådsgrupp ställer jag dessa frågor som vi önskar få svar på. 

 

1: Justering av ett totalt felaktigt protokoll från KPR den 2023-10-19. 

En felaktig bild ges av PRO:s pensionärsföreningar genom den sammanblandning 
som skett av föreningarna i Ösmo och Nynäshamn. Som medlemsantalet, inom PRO 
Samrådsgrupp Nynäshamn – vi är totalt 250 + 730 medlemmar – alltså  980 stycken! 
Att våra aktiviteter också blandades ihop ger också en felaktig bild av alla våra 
tillfällen för dessa medlemmar att träffas. Solveig Lundstedt har till KPR skickat in en 
redogörelse för Nynäshamns egna aktiviteter för hösten 2023 med startdatum från 
senaste KPR-mötet. Ösmo har skickat in sitt Aktivitetsprogram. Önskar få dessa 
bifogade till protokollet. Det sades även att denna punkt – information från 
föreningarna skulle finnas med på dagordningen framöver – så är det inte på 
nästkommande möte! 

2: Övergångsställe i Ösmo vid Sara Carolina Torg. 

Det finns en nyanlagd trottoar utmed Nyblevägen mellan busstorget och Ösmo 
centrum. Bra! Men det saknas ett övergångsställe från torget till trottoaren! Idag 
trängs kollektivresenärerna med bilar och bussar för att komma över till denna 
trottoar. Finns det inget övergångsställe finns det heller ingen skyldighet för bilar att 
stanna och släppa fram gångtrafikanter vilket gör dagens passage farlig för båda 
sidor! En enkel åtgärd för att rädda liv. 

3: Belysning på kommunens mark Nynäshamn. 

Infarten till kyrkan är på kvällstid helt svart! Stora stenar och smal infart och utfart till 
och från bilparkeringen med höga kantstenar. Barn och vuxna befinner sig även 
under kvällstid på väg till och från Församlingshemmet och måste då passera den av 
kommunen ägda parkeringen. Den parkbelysning som idag finns täcker inte alls 
infarten eller den tvära utfart som finns där. 
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4: Broddar till de över 65+ 

Många kommuner i detta land skänker sina medborgare broddar för att minska risken 
för halkolyckor bland de äldre nu i vintertider. En billig investering att jämföra med 
kostnader för sjukhusvård och efter hemkomsten hjälp av hemtjänsten i kommunen. 
Med tanke på den undermåliga halkbekämpningen vi har här i kommunen borde 
detta vara en billig investering med tanke på kostnaden för snöröjningsmaskiner eller 
kostnad för inhyrd personal utifrån som ska göra arbetet. Också med aspekten av de 
problem som finns när det gäller hemtjänsten här i Nynäshamn så skulle detta vara 
en för kommunen ekonomisk fördel. 

5: Samlingslokaler 

Hur tänker kommunen framåt med frågan om samlingslokaler för oss äldre? Vi 
behöver ha lokaler för 70 – 130 personer någon gång i månaden – till rimliga 
hyreskostnader. Vad händer med de tomma byggnader som finns – till ex Viakyrkan, 
före detta Missionskyrkan? Har kommunen någon bevakning över vad som sker med 
den? Om kommunen kan stå för ett ungdomens hus – varför inte ett hus för oss 
äldre? 

 

 

 

6: Föreningsbidrag. 

Hur kommer de nya reglerna för ansökan av föreningsbidrag påverka oss ideella 
föreningar som arbetar med de äldres sociala träffpunkter?  Vilka bidrag kan vi 
föreningar söka från kommunen för att försöka få fler att komma ut och bryta den 
ensamhet som sägs hota de ensamstående? Vad och vilka gäller? Finns det någon 
sammanställning som lätt beskriver hur och när ansökan om bidrag kan ske? 
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7: Närtrafiken. 

Idag finns en väldigt okänd turlista för närtrafiken i Nynäshamn. Ingen vet egentligen 
vad som gäller. Några åker gratis andra med SL-kort och en tredje med färdtjänst – 
vad gäller? Att det är en beställningstrafik är känt men det finns inga klara besked om 
vem som svarar när man ringer – är det färdtjänstcentralen eller närtrafiken? Vi som 
har sett pappret med hållplatser och på-och avstigningsplatser ställer sig genast 
frågan – slutar Nynäshamn vid Jakobs torg? Varför går inte trafiken över Kullstabron? 
Varför kan jag inte åka den till Kyrkogården? Kommer den att ändras nu när stadens 
billigaste matkedja har flyttat ut från centrala Nynäshamn? När kommer en 
uppgradering av turlistan där vi äldre, liksom förra gången, kan få vara med och 
tycka till om lämpliga platser den borde/bör passera? 

Dessa sju frågor bordläggs till nästa sammanträde 

 

• Information om covid-läget och det förebyggande smittspridnings-arbetet. Verksamheterna 
följer utvecklingen noga och följer även de restriktioner som finns. Samtliga brukare som 
erbjudits/efterfrågat vaccinering har tackat ja till vaccin, både för influensa och Covid. 
 

• Fråga om kötid till SÄBO, hur många står i kö? Det finns i nuläget 27 personer i kön. Hur 
många som tackat nej till plats redovisas inte på den lista som går ut till ledamöter i 
Socialnämnden men förväntas presenteras på nästa socialnämnd. 
 

Frågan bordläggs till nästa sammanträde 

 

• Status på sophantering/återvinningsstation, vid konsum. Önskas information till nästa råd. 

Frågan bordläggs till nästa sammanträde. 

 
• Arbetar Nynäshamns kommun med Funktionshinderråd, Agenda 2030?  

David Öberg (KD), svarar: Ja, miljö- och samhällsbyggnadsnämnden har det som basdokument i 
budget. Det är ett dokument som finns i alla nämnders verksamhetsplanering. 

•  
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• Funktionsrätt Sthlm, arbetar Nynäshamns kommun med det?  

Här föreslås det att rådet bjuder in relevant tjänsteman som kan svara på 
nästkommande råd. 

 
• Helena Göransson återkopplar med information från socialnämnd. Ärenden som ska upp är 

bland annat. Riktlinjer avgifter Socialförvaltningen och Avrop digitala läkemedelsskåp. 

 

• Råden önskar bjuda in Mikael Landberg, avdelningschef Beställaravdelningen för 
äldre- och funktionsnedsättning till nästa råd. 
 

• Se nedan frågor från föregående sammanträde som bordlades då och som nu 
bordläggs till nästa sammanträde: 

Om personalens dokumentation vid vård av personer på SÄBO. Svaret var att det görs och att det är 
Socialtjänstlagen som styr vad som ska dokumenteras.  

Men personalen ska dokumentera vad som utförs av omsorg enligt en individuell omvårdnadsplan. 
Hur fungerar det? Vem har översyn över att dokumentationen sker?  

SVAR: Genomförandeplanen upprättas 14 dagar efter inflytt och revideras var 6:e månad eller vid 
behov. Den upprättas tillsammans med brukaren. Enhetschef ansvarar och granskar 
genomförandeplanerna. Genomförandeplanen delas även med biståndsbedömaren.  

• Tilläggsfråga på punkt 3. Ställdes på sammanträdet. Hur kontrolleras journalföringen?  

Frågan bordläggs till nästa sammanträde. 

 
 

• Anna-Lena Lundén, Nynäshamns PRO önskar få en kort sammanfattning om vad som sker 
med kommunal hemtjänst vid årsskiftet? Berörs även t.ex. Sandhamn och Estö? Det börjar 
bli många spekulationer nu. 

Frågan är skickad till avdelningschef Mikael Landberg och bordläggs till senare tillfälle. 

Tilläggsfråga om sammanfattning, se punkten ovan. Ställdes på sammanträdet.  Var går 
dagens stadsgräns för stad och land när det gäller hemtjänsten? 

Frågan bordläggs till nästa sammanträde. 
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• Hur stor procent av personalen är utbildade undersköterskor inom/på SÄBO. Ställdes på 
sammanträdet. 

Frågan bordläggs till nästa sammanträde. 

 

• Finns grupp inom hemtjänsten med specialistkunskap inom demens, demensteam? Frågan 
ställdes på sammanträdet.  

Frågan bordläggs till nästa sammanträde. 

 

• Hur förs frågor och information från råden ut till personalen i verksamheterna av 
avdelningscheferna? Frågan ställdes på sammanträdet. 

Frågan bordläggs till nästa sammanträde. 

 

• Fråga angående artikel i Nynäsposten. 

Frågan bordläggs till nästa sammanträde. 
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§ 56/23 

Mötet avslutas 
Roland Junerud (S) avslutade mötet. 
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